
 

 

 
Referat fra bestyrelsesmøde d. 1. marts 2016 
 
Tilstede: Anders, Asha, Nawal, Else, Marianne, Jan.  
 
Fraværende: Jihan, Fadumo. 
 
Ad 1. Kommentarer til referat fa sidst 
Der var ingen kommentarer til referatet 
 
Ad. 2. Udmøntning af besparelser for 2016 - 19  
Jan orienterede om budget 2016 – 2019, som blev vedtaget af byrådet d. 3. februar. 
Byrådet besluttede ikke at indføre tidlig børnehavestart og tidlig start i SFO. 
Der blev fundet andre spareforslag i stedet. Det betyder at betaling for kost vil stige med 100 kr i beta-
lingsmåneder. Desuden vil driftstilskuddet til deltidspladser blive reduceret. Samtidig bliver det indført, at 
man hvis man har deltidsmodul, skal man meddele ændringer med en måneders varsel. 
 
Ad. 3. Kvalitetsrapport, kvalitetssamtale og udviklingspunkter 
Der blev fredag d. 12. februar afholdt kvalitetssamtale i dagtilbuddet. Anders deltog som bestyrelsesrepræ-
sentant i samtalen. Til denne samtale blev dagtilbuddets udviklingspunkter for de næste år aftalt.  
 
Det første udviklingspunkt er: 

1. Styrke den sproglige indsats i vuggestuen for at sikre et godt grundlag for det videre arbejde med 

børnenes sproglige udvikling. 

Mål: Færre børn vurderes ved 3 års screeningen at have behov for en særlig indsats 
 
Dette udviklingspunkt skal føre til en forstærket sprogindsats i vuggestuerne. Desuden vil vi afdække mulig-
hederne for at motivere forældre til børn med dansk som andetsprog til at starte tidligt i vuggestuen, for at 
barnet kommer tidligt i et dansksprogligt miljø. I den forbindelse vil vi forsøge at inddrage sundhedsplejen. 
 
Det andet udviklingspunkt er: 

2. Styrke arbejdet med overgange fra vuggestue til børnehave og fra børnehave til Tovshøjskolen.  

Vi ønsker at skabe et større kendskab til dagligdagen og hinandens faglige metoder 
 
Dette udviklingspunkt handler om at styrke fagligheden og gøre overgangene mellem vuggestue og skole 
nemmere for børnene. 
 
Desuden skal vi arbejde på, at reducere vores langtidssygefravær (over 14 dage) fra 26,7 til 17,2 indenfor 
de næste 2 år. 
 
Ad. 4. Tidlig indsats 
Jan orienterer om de indsatser, der kommer til at være fokus på de næste år: 
 
Generelt styrket forældresamarbejde 
Konsultativt forum 0 – 2 år 
Forældregrupper i dagtilbud 
Socialfaglige medarbejdere (forsøg) 



 

 
 
Tidlig opsporing og tidlig indsats 
Sprog 
Motorik 
Robusthed og vedholdenhed. 
 
Debat om de forskellige indsatser. 
 
Ad. 5. Budget 2016 
Jan orienterede om budgettet for 2016 og principper for dagtilbuddets budget. 
A.  Grundbudget………………………………………………………………..16.537.366 
B. Udsatte børn & dansk som 2. sprog ……………………..…….5.194.052 kr. 
C. Børn med særlige behov – decentraliserede midler…………464.237 kr. 
D. Sprogvejleder………………………………………………………………………..2.000 kr. 
E. Sprogstøtte §11……………………………………..………………………..567.300 kr. 
F. Investering i børns fremtid…………………………………………....275.000 kr. 
G. Puljemidler mere pædagogisk personale i vuggestuer.….184.098 kr. 
H. Vidtgående handicap…………………………………………………..……925.496 kr. 
I. Digital fremmøderegistrering…………………………………..……..-14.654 kr. 
J. Tidlig indsats med forældregrupper……………………………....40.000 kr. 
K. Bygninger…………..….1.012.407 kr. 
L. Varme……………..………..143.597 kr 
M. El………………………….…….142.347 kr. 
N. Vand……………………..……..46.400 
O. Inklusionstillæg…………….107.386 kr. 
Samlet budget 2016:  25.630.184 kr. 
 
Principper for fordeling af budget: 
A. Grundbudgettet fordeles mellem afdelinger i forhold til indskrevne børn samt fuldtid/deltid & vugge-
stue/børnehave. 
B. Udsatte børn & dansk som andetsprog fordeles mellem afdelingerne efter en interne fordelingsnøgle. 
C: Børn med særlige behov fordeles internt i dagtilbuddet efter ansøgning. 
D –E – F: Fordeles til de konkret opgaver de er bevilliget til. 
G. Tilføres vuggestuegrupperne. 
H. konkret central bevilling på enkelte børn. 
I. Opsparing til udskiftning af skærm olign. 
J. Til konkrete indsatser 
K – L – M – N: Div. bygningsdrift 
O. Løntillæg til pædagogiske medarbejdere. 
 
Ad 6. Nyt fra dagtilbuddet. 
Jan orienterede om at der endnu ikke er nyt om RULL projektet, der handler om at afdelingerne på Lenesvej 
skal flytte ind i ledig lokalekapacitet på Tovshøjskolen. 
 
Jan orienterede om forældretilfredshedsundersøgelsen. Undersøgelsen viser at forældrene generelt er 
meget tilfredse med dagtilbuddet.  
Samtidig er der kun 35 % der har svaret på undersøgelsen. Nawal påpeger, at når man har mange børn, er 
det en stor opgave at svare på alle spørgeskemaerne. Dette kan være en forklaring på, at nogle forældre 
ikke får svaret. Der var også ønske om, at man kunne få undersøgelsen på papir, hvis man ønsker det. 



 

 
Ad. 7. Temaer til kommende møde. 
Næste bestyrelsesmøde bliver mandag d. 23. Maj kl. 19.30 – 21.30.. 
  
8. Evt. 
 
Referat Jan 


